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Vážení spoluobčané, 
máme před sebou Velikonoce, svátky jara. Letos se jaro započalo o pár týdnů dřív, než jsme běžně zvyklí. 

Na úvod děkujeme všem, kdo přidali ruku k dílu a uklidili veřejné prostory před svými domy                        
před Velikonocemi.  

Před koncem loňského roku nabyl účinnosti nový územní plán naší obce. Zakončil se tak po několika 
letech jeden z nejvýznamnějších bodů našeho programového prohlášení. Zejména se ale podařily schválit 
změny, po nichž jste někteří z vás usilovně volali a na které jste čekali. 

V uplynulých dnech jsme dokončili budování prostor pro dětskou skupinu (DS), která nově vznikla               
v přízemí základní školy. Místo kmenové učebny byla vybudována herna, místo kabinetu učitele je kuchyňka   
a sociální zázemí (WC, pisoár, umyvadla, sprcha, přebalovací pult) a bývalá šatna zůstala šatnou (pouze se 
vybavila nábytkem). Dále se ještě ve škole vytvořilo zázemí pro chůvy (šatna, toaleta). Tato akce se začala 
řešit počátkem loňského roku hledáním vhodných prostor, kde by dětská skupina mohla být provozována. 
Dětská skupina je v principu podobná jako školka, jen minimální věk dětí, které zde můžou chodit, máme 
stanoven na 2 roky.  

Provozování je podporováno Ministerstvem práce a sociálních věcí. Jedním z cílů, proč skupiny napříč 
republikou vznikají, je také to, že ministerstvo má zájem vrátit matky dětí zpátky do pracovního procesu.      
Z pohledu matek je to v dnešní době, myslíme, dobrý tah. Pro nás, pro obec, děti představují potenciální 
školáky do MŠ, kam by měly následně přejít. Provoz skupinky ale nelze vnímat pouze jako jakousi místnost, 
kde si děti hrají a nic dalšího nedělají. Chůvy, které o děti pečují, mají nastaveny plány, podle kterých musí 
děti vychovávat a dělat s nimi další různé aktivity, které jsou potřebné pro správný rozvoj dítěte.  

V současnosti máme podánu žádost o provozování dětské skupiny. Oficiální název je „Dětská skupina 
Lipovec“. Po schválení naší žádosti na MPSV můžeme začít skupinu provozovat. Termín, kdy bychom provoz 
DS chtěli zahájit, je 2.4.2024. Máme nahlášeno 7 dětí z Lipovce. Pečovat o děti budou 2 chůvy, které musí mít 
vzdělání pro tento účel. 

Děti budou moci trávit v prostorách DS celý den, provozní doba je 7:00 – 15:30. Děti zde mohou i spinkat, 
bude pro ně zajištěno stravování (svačinky od rodičů, obědy budou vařeny ve školce). 

DS musela být stavebně oddělena od prostor základní školy, má proto samostatný vstup ze dvora školy, 
taktéž musel být vytvořen únikový východ přímo z místnosti herny ven na školní dvůr. Prostory herny jsou 
kompletně vybaveny novým nábytkem (skříně, stolky, židličky, lehátka pro odpočinek dětí). Nyní ještě 
dovybavíme prostory dalšími věcmi, aby se prostor ještě více zútulnil a dětem se zde líbilo. 

Celé roční tažení bylo zakončeno úspěšnou kolaudací prostor. Protože jsme řešili skupinu společně              
s výstavbou nové třídy, o níž jsme psali v minulých číslech zpravodaje, i samotná kolaudace se konala 
současně. 

Doufáme, že v nových prostorách se bude dětem líbit, budou spokojené, stejně tak rodiče a i pečující 
chůvy. Na závěr musíme poděkovat všem, kdo se zapojili do vybudování těchto nových prostor. Povedla se 
opravdu dobrá práce, což potvrzují i zveřejněné fotografie.  

V zimním období se uskutečnilo prořezání zeleně (stromy, keře) v obecních parcích a dalších částech obce. 
Pracuje se na dokončení nových obecních webových stránek. 
ČOV a kanalizace – 20. února se konalo v sokolovně jednání, na němž byla představena vize budoucí 

kanalizace a ČOV v naší obci. Taktéž vám byly rozdány dotazníky týkající se vyústění odpadních trubek          
z vašich nemovitostí. Týden na to bylo možné dotazníky odevzdávat projektantům na domě služeb. 
Poděkování patří všem, kteří jste se zodpovědně zapojili. Nyní je na projektantech, aby získané informace co 
nejlépe zpracovali a vymysleli co nejlepší a nejjednodušší řešení pro naši obec. Této problematice se budeme 
intenzivně věnovat, aby projekt byl vytvořen co nejdříve. Také bychom vás chtěli požádat o to, že pokud 
bude nutné jít s kanalizačním potrubím přes váš soukromý pozemek, abyste byli nápomocni a mohli jsme se 
domluvit na případném uložení potrubí do vašich pozemků (samozřejmě by se zřizovalo věcné břemeno). 
Děkujeme! 

V sobotu 23.3.2024 se v obecním lese uskutečnilo dosazování stromků. Celkem bylo do půdy zasazeno 200 
smrků, 50 buků a 20 jedliček. Protože nebylo stromků tolik, oslovili jsme zkušené sazeče. Někteří s sebou 

ÚVODNÍK
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do sázení zapojili i děti, takže šlo vše hezky od ruky. Ani ne za 3,5 hodiny byly stromky v zemi. Díky všem, 
kdo se do sázení zapojili. Javory, které jsme vysadili v roce 2020, neskutečně rychle rostou, některé stromky 
mají výšku už přes 2 metry.  

Co nás čeká v nejbližší době? Započnou se práce na dokončení komunikace v lokalitě Doleželová – Tejkl. 
Komunikace by měla být do prázdnin hotová. 

V polovině dubna bude přistaven do areálu pod obcí (u hangáru) kontejner na velkoobjemový odpad. 
Odpad bude možné odevzdat v pátek odpoledne a během soboty. Na počátek května plánujeme tradiční 
lampionový průvod. 

V termínu 19. – 22.6.2024 pořádáme 2. ročník Dřevosochání v areálu za sokolovnou. Vyřezávat se budou 
další sochy do obecního betlému. Během několikadenní akce bude připraven bohatý program pro všechny. 
Tímto přijměte srdečné pozvání na tuto akci. 

Rada obce rozhodla o vypsání konkurzu na post ředitele ZŠ. Bližší informace ke konkurzu jsou zveřejněny  
na úřední desce obce. Dosavadnímu řediteli, Mgr. Tomáši Vintrovi, chceme poděkovat za vše, co pro školu 
během svého působení ve vedení ZŠ vykonal. 

Na závěr přijměte přání k radostnému prožití Velikonoc.  
Ondřej Zouhar, Zbyněk Kopřiva 
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Výpis usnesení z 11. zasedání Zastupitelstva obce Lipovec konaného dne 12.12.2023            
od 18.00 hodin ve spolkové místnosti Domu služeb v Lipovci 
Usnesení č. 1/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje navržený program jednání Zastupitelstva obce Lipovec dne 
12.12.2023. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 2/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec ověřuje, že územní plán není v rozporu s politikou územního rozvoje, s územně 
plánovací dokumentací vydanou krajem, se stanovisky dotčených orgánů a se stanoviskem krajského úřadu, 
souhlasí s předloženým návrhem Územního plánu Lipovec a výsledky jeho projednání, včetně způsobu 
zohlednění podmínek vyplývajících ze stanoviska k vyhodnocení vlivů na životní prostředí, rozhoduje           
o uplatněných námitkách a vydává Územní plán Lipovec formou opatření obecné povahy. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 3/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec vydává Obecně závaznou vyhlášku obce Lipovec o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství. Účinnost vyhlášky se stanovuje na 1.1.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 4/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje hospodaření obce Lipovec k 30.9.2023. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 5/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje rozpočet obce Lipovec na rok 2024 dle předloženého návrhu. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 6/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje střednědobý výhled rozpočtu obce Lipovec na roky 2025-2027          
dle předloženého návrhu. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 7/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje smlouvu mezi obcí Lipovec a „Svazkem vodovodů a kanalizací“ měst  
a obcí Boskovice o účasti obce Lipovec na financování akce „Lipovec, Holštejn – posílení zdrojů pitné 
vody“ prováděné “Svazkem vodovodů a kanalizací“ měst a obcí jako investorem, prostřednictvím vybraného 
dodavatele dle předloženého návrhu. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno.

ZASTUPITELSTVO OBCE
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Usnesení č. 8/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje smlouvu mezi obcí Lipovec a „Svazkem vodovodů a kanalizací“ měst  
a obcí Boskovice o účasti obce Lipovec na financování přípravy díla „Lipovec, Holštejn – ČOV                            
a kanalizace“ prováděné “Svazkem vodovodů a kanalizací“ měst a obcí jako investorem, prostřednictvím 
vybraného dodavatele dle předloženého návrhu. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 9/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Plán práce Zastupitelstva obce Lipovec na I. pololetí roku 2024. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 10/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene č. PR-014330080276/002-ADS 
mezi obcí Lipovec a EG.D, a.s. na akci „Lipovec, kabel NN, Smutná“, dle předloženého návrhu. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 11/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje, v souladu s geometrickým plánem č. 959-325/2023 vyhotoveným 
Geodezií Plch, s.r.o., Nové sady 988/2, Brno, uzavření kupní smlouvy na prodej části pozemku p.č. 1063/57, 
ostatní plocha, o výměře 150 m2 a části pozemku p.č. 1100/36, ostatní plocha, o výměře 2 m2, vše v k.ú. 
Lipovec u Blanska, manželům Dvořáku Michalovi Ing. a Dvořákové Marii Ing. Dis., xxxxxxxxx, 
xxxxxxxxxxxxx, za cenu 33.440,- Kč s tím, že bude současně uzavřena, v souladu s výše uvedeným 
geometrickým plánem, smlouva o zřízení věcného břemene - služebnosti inženýrské sítě, zatěžující pozemek 
p.č.  1063/72, který vznikne z uvedených částí pozemků p.č. 1063/57 a p.č. 1100/36, zajišťující vstup obce či 
obcí objednané firmy k opravám a údržbě kanalizace, která nyní přes tyto pozemky vede. 
Věcné břemeno bude sjednáno na dobu neurčitou, bezúplatně. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 12/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje mimořádnou odměnu starostovi obce Lipovec Ing. Ondřeji Zouharovi 
ve výši dvojnásobku nejvyšší měsíční odměny z rozpočtu obce Lipovec pro rok 2023. Odměna je navržena     
v souladu s § 76 z.č. 128/2000 Sb. Zákon o obcích, v platném znění. Odměna je navržena v souladu                   
s nařízením vlády č. 318/2017 Sb. o výši odměn členů zastupitelstev územních samosprávných celků,            
ve znění pozdějších předpisů. 
Vzhledem k náročnosti, odpovědnosti a hospodárnosti výše uvedených činností, 
Zdůvodnění odměny: 
- Starosta obce Lipovec, Ing. Ondřej Zouhar se nad rámec svých zákonných povinností podílí na vedení 
obecní firmy STEMD, což je velmi časově a odborně náročné a nepřijímá za to žádný plat. 
- Z důvodu nezbytné a trvalé supervizi nad pracovníky STEMD si nemohl řádně vyčerpat dovolenou               
v minulých letech. 
- Za velmi hospodárné vedení obce Lipovec v posledních dvou letech. Nejen, že se mu daří v obci plnit 
slíbené závazky a neustále obci zvelebovat a opravovat. Ze státního rozpočtu patřící obci peníze dokáže         
i ušetřit a naspořené peníze zhodnotit a do obecního rozpočtu tak přináší peníze další.
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- Velmi odpovědně přistupuje k celé akci „zbudování ČOV a kanalizace v obci Lipovec“- smlouvy zaslané 
velkými společnostmi nepovažuje za samozřejmě správné, ale nechá je zrevidovat a právně opravit, aby 
kontrakt byl fér a co nevýhodnější pro naši obec. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Ondřej Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 13/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Dodatku č. 2 ke smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK 
č. JMK073122/21/OÚPSŘ (územní plán) dle přílohy. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 14/11/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje na základě návrhu bývalých žáků ZŠ Lipovec a v souladu s § 36 zákona 
č. 128/2000 Sb., v platném znění, udělení čestného občanství Mgr. Ivo Máčelovi, xxxxxxxxxxxxxxxxx. 
Výsledek hlasování: Pro 0       Proti 7   Zdrželi se 4 (Ing. Košťálová, Ing. Štěpán Zouhar, p. Luboš 
Ševčík, Ing. Vít Kučera) 

Výpis usnesení z 12. zasedání Zastupitelstva obce Lipovec konaného dne 23.1.2024              
od 18.00 hodin ve spolkové místnosti Domu služeb v Lipovci 
Usnesení č. 1/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje navržený program jednání Zastupitelstva obce Lipovec dne 23.1.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 11   Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 2/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec souhlasí se zasíťováním obce optickým kabelem společnosti CETIN a nebude 
trvat na výši ceny zřízení věcného břemene v plné výši tak, jak uvádí obecní směrnice. O ceně se bude jednat 
později a bude stanovena dohodou. 
Výsledek hlasování: Pro 12    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 3/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec souhlasí se zasíťováním staré i nové lokality „Kostel-sokolovna“ optickým 
kabelem se zřízením věcného břemene ve výši 100,- Kč/m. 
Výsledek hlasování: Pro 12    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 4/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje pravidla pro financování činnosti zásahové jednotky SDH Lipovec       
v oblasti odměn platná od 1.1.2024: 
    - velitel            4.000,- Kč/rok 
    - hlavní strojník        3.000,- Kč/rok 
    - strojník (Škoda, MAN)   2.000,- Kč/rok 
    - strojník (Ford)       1.000,- Kč/rok  
    - technik           2.000,- Kč/rok
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Výsledek hlasování: Pro 12    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 5/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s panem Martinem Kubešem, 
členem zastupitelstva obce, na zásahy a ostatní pomoc JSDH v roce 2024 s odměnou 160,- Kč/hod. za zásahy 
a 120,- Kč/hod. za ostatní pomoc JSDH. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 
2024 dle výkazu předloženého velitelem JSDH. 
Výsledek hlasování: Pro 11   Proti 0   Zdrželi se 1 (p. Martin Kubeš) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 6/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s Ing. Štěpánem Zouharem, 
členem zastupitelstva obce, na zásahy a ostatní pomoc JSDH v roce 2024, s odměnou 160,- Kč/hod. za zásahy 
a 120,- Kč/hod. za ostatní pomoc JSDH. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 
2024 dle výkazu předloženého velitelem JSDH.  
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Štěpán Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 7/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s Ing. Štěpánem Zouharem, 
členem zastupitelstva obce, na práci strojníka ZJ SDH v roce 2024, v rozsahu 6 hod./rok a odměnou          
800,- Kč/rok. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 2024 dle výkazu předloženého 
velitelem JSDH. 
Výsledek hlasování: Pro 11   Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Štěpán Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 8/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s panem Michaelem Vondálem, 
členem zastupitelstva obce, na zásahy a ostatní pomoc JSDH v roce 2024, s odměnou 160,- Kč/hod. za zásahy 
a 120,- Kč/hod. za ostatní pomoc JSDH. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 
2024 dle výkazu předloženého velitelem JSDH. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 1 (p. Michael Vondál) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 9/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s Ing. Ondřejem Zouharem, 
členem zastupitelstva obce, na zásahy a ostatní pomoc JSDH v roce 2024, s odměnou 160,- Kč/hod. za zásahy 
a 120,- Kč/hod. za ostatní pomoc JSDH. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 
2024 dle výkazu předloženého velitelem JSDH. 
Výsledek hlasování: Pro 11   Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Ondřej Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno.
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Usnesení č. 10/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření dohody o provedení práce s Ing. Ondřejem Zouharem, 
členem zastupitelstva obce, na práci strojníka ZJ SDH v roce 2024, v rozsahu 6 hod./rok a odměnou          
800,- Kč/rok. Odměna bude vyplacena ve výplatním termínu za měsíc listopad 2024 dle výkazu předloženého 
velitelem JSDH. 
Výsledek hlasování: Pro 11   Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Ondřej Zouhar) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 11/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Dodatku č. 16 ke Smlouvě o výpůjčce ze dne 19.10.2009  
mezi obcí Lipovec a Základní školou a Mateřskou školou Lipovec, okres Blansko, příspěvková organizace    
dle předloženého návrhu.  
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
(Ing. Uzel momentálně mimo místnost, nehlasoval) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 12/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uložení finančních prostředků obce na 6 měsíců ve výši 5.000.000,- Kč 
na termínovaný účet u MONETA Money Bank, a.s., pobočka Blansko, Wanklovo nám. 1437/4, 678 01 Blansko 
IČ 25672720, úroková sazba 5,40 % p.a. a zplnomocňuje starostu podpisem smlouvy. 
Výsledek hlasování: Pro 12   Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 13/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje s platností od 1.1.2024 nová pravidla pro financování SPOZ: 
- osobní návštěva a gratulace k 70,75,80,85, od 85 let    každý rok    500,- Kč 
- osobní návštěva a gratulace k 90,95,100 a nejstarší občan         1000,- Kč 
- stříbrná svatba                                 500,- Kč 
- zlatá, diamantová, kamenná                          1000,- Kč 
- beseda s důchodci                               150,- Kč/osoba 
- vánoční návštěva v domovech, penzionech                 400,- Kč/osoba   
- vítání občánků                                 700,- Kč/dítě 
- zahájení školního roku – prvňáčci                      200,- Kč/dítě 
- zahájení školního roku MŠ – noví                       200,- Kč/dítě 
- konec školního roku – nejlepší žáci                      400,- Kč/žák  
- konec školního roku – odcházející                      200,- Kč/žák  
- konec školního roku – předškoláci                      200,- Kč/dítě   
Výsledek hlasování: Pro 12     Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 14/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Smlouv y o zř ízení věcného břemene                                           
č. PR-014330087491/003-ADS mezi obcí Lipovec a EG.D, a.s. v rámci akce „Lipovec, kabel NN, Němec“, dle 
předloženého návrhu. Jednorázová úhrada za zřízení věcného břemene činí 13.500,- Kč bez DPH. 
Výsledek hlasování: Pro 12   Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno.
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Usnesení č. 15/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření smlouvy o příspěvku na spolufinancování sítě sociálních 
služeb mezi obcí Lipovec a městem Blanskem, kdy obec Lipovec poskytne v roce 2024 příspěvek na služby 
sociální prevence ve výši 15.000,- Kč a příspěvek na služby sociální péče ve správním obvodu ORP ve výši 
60.000,- Kč. 
Výsledek hlasování: Pro 10   Proti 2 (Ing. Uzel, p. Zbyněk Kopřiva)  Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 16/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje záměr obce na pořízení nákladního auta se 4 kontejnery s tím,            
že na příštím zastupitelstvu budou projednány možnosti a nabídky. 
Výsledek hlasování: Pro 12    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 17/12/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje rozpočtové opaření č. 1 v hospodaření obce Lipovec v roce 2024        
dle upraveného návrhu.  
Výsledek hlasování: Pro 12   Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

ŠACHOVÝ KLUB GARDE LIPOVEC 
OKRESNÍ ŠACHOVÝ TURNAJ 

    V sobotu 9.3. jsme v místní sokolovně uspořádali již 28. ročník Okresního šachového turnaje. Soutěžilo 
78 hráčů, což byla jedna z nejvyšších účastí v historii. Turnaj byl neuvěřitelně napínavý až do posledního, 
devátého kola. Po něm měli 4 nejlepší šachisté shodně 7 bodů a rozhodovalo pomocné hodnocení. Nakonec 
byl nejšťastnější sloupský Martin Pokladník, který v našem klubu hostuje. Neztratili se ani lipovečtí hráči –   
2 umístění jsme měli v první desítce a další 3 ve druhé. 
    Naše velké poděkování patří všem sponzorům, bez nichž bychom tak velkou akci nemohli pořádat… 

KONEČNÉ POŘADÍ:      NEJLEPŠÍ ŽÁCI: 
1. Martin Pokladník (Sloup)  - 7 bodů (43)   49. Jan Fidler (Sloup)                 - 4 b  
2. Roman Moc (Blansko)       - 7 bodů (42,5)   63. Vojtěch Vyskočil (Lipovec) - 3,5 b 
3. František Baláž (Sloup)      - 7 bodů (42)   66. Filip Dvořák (Jedovnice)     - 3 b  
4. David Němec (Kuřim)         - 7 bodů (41,5) 
5. JIŘÍ SEKANINA (Lipovec)     - 6,5 b (43) 
6. Jiří Marek (Letovice)            - 6,5 b  (41) 
7. Martin Handl (Letovice)      - 6,5 b  (39) 
8. DAVID ŠEVČÍK (Lipovec)      - 6,5 b  (38,5) 
9. Jakub Probošt (Boskovice)  - 6 b   (37,5) 
10. Tomáš Kaderka (Kuřim)      - 6 b   (37) 
11. ZDENĚK HLOUŠEK (Lipovec) - 6 b   (35,5) 
14.     MILAN ŠEVČÍK (Lipovec) - 5,5 b (38) 
15.     PETR KREJČÍ (Lipovec)    - 5,5 b (37,5) 

                                         Za ŠK GARDE Lipovec Luboš Ševčík 
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VÝPISY Z OBECNÍ KRONIKY 1939 - 1940 
V úvodu zápisu z roku 1939 se uvádí: „Zima tohoto roku byla tuhá, až koncem února začala obleva a sníh 

rychle roztál. Dne 15. března na celém území Čech a Moravy hustě sněžilo, sníh zůstal ležet až do 20 března, 
načež nastalo jarní počasí. S jarními pracemi se začalo začátkem dubna. Pěkná pohoda počasí pomohla jarní 
práce urychlit, a ty byly počátkem května skončeny.“  

Kronikář se dále obsáhle zabývá počasím, které však roku 1939 nebylo stěžejním tématem. Tím se stala 
okupace okleštěného  zbytku Čech a Moravy. Kronikář píše: „ Jako zvláštní událost zaznamenáváme, že dne 
15. března 1939 vtrhla říšskoněmecká vojska do naší Č.R  a celou ji obsadila, město Brno bylo obsazeno v 10 
hodin ráno, do Blanska přijeli říšští Němci až odpoledne a od Prostějova jela motorizovaná jednotka do půli 
drahanských lesů, tam uvízli ve sněhu a museli se vrátit do Plumlova. Po celý tento den vyzýval rozhlas 
českou armádu i civilní obyvatelstvo ke klidu. Naše armáda měla vydat Němcům veškerou výzbroj a neklást 
jim žádný odpor. V poledne promluvil k armádě i k civilnímu obyvatelstvu generál Syrový, t.č. předseda vlády, 
a nabádal nás všechny ke klidu a prohlásil, že jako voják tomu rozumí a že by bylo marné českému národu 
klást odpor,  že jsme zrazení a opuštění. Smutno bylo i na naší vesnici, někdo nepracoval, a všichni se 
strachovali, co a jak bude dál. Němci se rychle zařizovali, v prvé řadě si upravili valutu jejich marku k naší 
koruně, která měla původní hodnotu 7,80 Kč za 1 marku na 10 Kč za 1 marku. Pak zabrali veškeré židovské 
továrny, tovární sklady, velkoobchody, a obchody zavřeli. Tímto zavřením obchodů, velkoobchodů a vesměs 
všech židovských  podniků  se stalo město Brno existenčně neschopné, poněvadž nadpoloviční většina 
továrních skladů, velkoobchodů a obchodů byly židovské. Na zákrok brněnského zastupitelstva byly židovské 
obchody dne 18. března otevřeny a prodávalo se v nich do úplného vyprodání zboží. Veškerou denní tržbu 
brali němečtí komisaři, kteří byli do každého židovského obchodu dosazeni, tedy veškerý židovský kapitál 
sebrali Němci.“  

Kronikář dále uvádí: „Němečtí vojáci se divili, jak je u nás lacino, za 1 marku koupili 1 a čtvrt kilogramu 
salámu, neb 50 rohlíků též za 1 marku, 1 kg slaniny za 1 marku a 60 pf. Další nařízení bylo uzavření vysokých 
škol (univerzit). Tímto nařízením byli poškozeni tři lipovští studenti, kteří nemohli dál studovat, a to Jan 
Kolmačka č. 16 studoval filosofickou fakultu, Alois Musil č. 49 studoval právnickou fakultu a Alois Pernica       
č. 133 studoval zvěrolékařskou fakultu, všichni tři byli nasazeni na práce do Německa.. Pak následovalo 
rozpuštění politických stran, tělovýchovných a kulturních organizací a spolků a Němci povolili jen jedinou 
českou organizaci tzv. Národní souručenství. Dne 18. května byly vyzvány hasičské sbory k úřední přihlášce 
své činnosti, což učinily téměř všechny sbory, tedy jediné hasičstvo mohlo nám zachovat svůj národní postoj.“ 

Zápis v kronice z roku 1940 je velice stručný. Zabývá se prakticky počasím a úrodou. Potom je evidentní 
změna písma a v závěru kronikář dodatečně s odstupem let napsal: „U nás v Lipovci byla založena organisace 
Národní souručenství koncem ledna. Členy této organisace bylo veškeré občanstvo obce lipovecké. Organizace 
Národní souručenství trvala pouze dva roky a byla nacisty zrušena pro její ryzí národní postoj. Dne 1.5.1940 
byly zavedeny potravinové lístky na chléb, mouku, cukr, tuky, maso, textil, obuv atd. Tyto potravinové lístky   
u nás v Č.S.R potrvaly strašně dlouho, byly odstraněny teprve 1.6.1953. Byli jsme posledním státem v Evropě, 
který měl tak dlouho lístky.       

Jan Celý, kronikář 

HISTORIE OBCE
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ZŠ LIPOVEC
ZE ŽIVOTA NAŠÍ ZÁKLADKY  

Po skončení vánočních prázdnin se žáci naší školy opět pustili do práce. Pololetní vysvědčení už totiž 
klepalo na dveře a nikdo se nechtěl za své výsledky          
ve škole stydět. A protože už dávno není škola jenom        
o učení z učebnic, během celého školního roku probíhá 
nespočet nejrůznějších aktivit, které nenásilnou formou 
také ke vzdělávání přispívají. A protože se snažíme, aby 
školní život dětí byl pestrý, nezapomínáme ani                 
na netradiční vzdělávací akce. 

Nový kalendářní rok jsme zahájili výukovým programem 
Tonda obal na cestách, který byl zaměřený na třídění 
odpadů. Pod vedením školené lektorky se této aktivity 
postupně zúčastnili žáci celé školy. Úměrně věku se 
dozvěděli důležité informace o třídění odpadů, dále           
o možnostech recyklace a nebezpečí uložení odpadů          
v přírodě. Formou hry se poučili o systému kontejnerů, 
které slouží k třídění a následnému využití některých 
odpadů. Tento program měl velmi pozitivní ohlas u žáků. 
Ti nejen s lektorkou živě diskutovali, ale také se zapojili 
do všech aktivit, které měla připraveny. 

Další velmi zdařilou akcí byl hravý výukový program 
Lego robotické stavebnice, který byl organizovaný          
pro všechny prvostupňové děti. Zkušený lektor Jakub 
Kostka, tatínek prvňačky Loretky, si pro děti připravil 
zábavné vzdělávání s kostkami Lego. Zajistil tablety          
a stavebnice, ze kterých ve dvojicích děti vytvořily dva 
různé modely. Pracovaly podle návodu v tabletu                 
a rozvíjely tak digitální kompetence. Laskavý                       
a kamarádský přístup pana Kostky k dětem se podepsal  
na pozitivní atmosféře během celého praktického učení. 

K zimním měsícům patří tradičně na naší škole pořádání lyžařských výcvikových kurzů. Pro zájemce           
z II. stupně proběhl lyžák v Karlově pod Pradědem, jehož organizaci a průběh zajišťovala paní učitelka Eva 
Veselá. Během pěti dní se všichni žáci dokázali bezpečně i koordinovaně pohybovat po svahu a výborně si 
osvojili lyžařskou techniku. Všem patří velké poděkování také za vzorné chování během celého lyžařského 
kurzu. Ze spousty pozitivních ohlasů na tuto akci zveřejňujeme aspoň jeden od deváťačky Karolíny 
Petruželové: „Lyžařský výcvik se mi moc líbil. Prožili jsme spousty zábavy, zdokonalili jsme se v lyžování      
a zažili krásně strávený čas v podhorském prostředí. Na lyžování jsme měli naši paní učitelku a střídal se      
u  nás i pan instruktor, který nás 
naučil především správný postoj 
a základní věci, které bychom 
měli vědět i umět. Nemohu 
zapomenout na pana kuchaře, 
který nám každý den připravoval 
výborné snídaně, obědy i večeře. 
A kdybychom měli na něco 
dalšího chuť, tak jsme si mohli 
zakoupit i další různé pochutiny. 
Počasí nám uprostřed týdne moc 
nepřálo, protože pršelo, ale 
ostatní dny se nám lyžovalo 
báječně. Jako každým rokem 
jsem si výcvik užila a nikdy      
na něho nezapomenu."
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Děti z I. stupně, stejně jako v předešlých letech, 
lyžovaly v Hodoníně u Kunštátu. Lyžařský kurz 
pro ně připravila a celý vedla paní vychovatelka 
Lucie Pernicová. Děti každý den odjížděly 
autobusem od školy a vracely se do Lipovce         
v odpoledních hodinách. Lyžovaly pod dohledem 
zkušených instruktorů, učitelé zajišťovali během 
akce nad nimi dohled. Všem se na kurzu celý 
týden dařilo. Děti zvládly dokonce i závody        
ve slalomu, které proběhly poslední den výcviku. 
Při ukončení kurzu děti dostaly pamětní list, 
medaili a sladkost. Z Hodonína u Kunštátu si 
hlavně odvezly spoustu zážitků. Podmínky           
k lyžování byly všelijaké, ale jak řekl jeden            
z účastníků kurzu, čtvrťák Pavel Trněný: „Dobrý 
lyžař umí lyžovat i na blátě." 

Zimní atmosféru jsme se snažili navodit             
i ve škole. V pracovních činnostech si třeťáci 
zhotovili papírové sněhuláky jako prstové loutky. 
Děti o nich ve skupinách vymyslely krátké 
příběhy a secvičily je jako divadelní představení. 
To potom sehrály před ostatními spolužáky.  

Letos poprvé byla ve škole vyhlášena zimní 
fotografická soutěž. Její téma bylo poměrně 
volné, jedinou podmínkou bylo zachycení 
zimního období na soutěžním fotografiích.        
Ze zaslaných příspěvků byly hlasováním vybrány 
jako nejzdařilejší fotografie Anežky Benešové    
ze 2. třídy a Emy Slezákové ze 7. třídy. Vítězné 
fotografie jsou vystaveny v prostorách školy. 

Výuku ve všech třídách pravidelně zpestřujeme 
projektovým vyučováním. To probíhalo např.      
v hodinách anglického jazyka, kdy žáci 
zpracovávali téma svatého Valentýna z různých 
pohledů. Tento svátek se stal námětem mnoha 
hodin i na I. stupni. Výstupem se staly mnohé 
plakátky i výrobky na toto téma, které nám 
zkrášlují prostory naší školy. 

Ve 4. třídě žáci pracovali na projektu Moravský 
kras. Ve skupinkách aktivně vyhledávali 
informace na zadané otázky. Rozvíjeli nejen 
kompetence digitální, ale i pracovní. Učili se 
spolupráci a organizaci času. Zjištěné informace 
během vlastivědy a výtvarné výchovy děti 
zpracovaly do barevných plakátů reprezentujících Moravský kras, který je jim díky nedaleké lokalizaci blízký. 

Ve škole jsme zorganizovali i projektové vyučování na téma Bedřich Smetana. Vzhledem k významu            
a hudební genialitě tohoto skladatele jsme věnovali tématu celý týden napříč všemi ročníky. Vždyť jsme si 
připomínali 200 let od jeho narození. Žáci poslouchali jeho skladby v hudební výchově, dozvěděli se 
informace o jeho životě v mapové hře v rámci informatiky. V jiných hodinách učitelé zahrnuli osobu 
Bedřicha Smetany do aktuálního vzdělávacího obsahu. Výstupem se také staly různé plakátky na toto téma 
nebo skládačky portrétů Bedřicha Smetany. 
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Žáci sedmé a osmé třídy navštívili SŠ Tega v Blansku, kde absolvovali projektový den se zaměřením           
na praktické činnosti. Své dojmy z této akce prezentovala sedmačka Ema Slezáková těmito slovy: „Nejprve 
jsme zhlédli video s informacemi o škole. Potom jsme se rozdělili do skupin. Šli jsme se podívat do cvičné 
restaurace a kuchyně, kde jsme viděli, jak se dá oloupat banán bez dotknutí. Také jsme ochutnali flambovaný 
banán se šlehačkou a borůvkami. Viděli jsme celý postup. Po přestávce jsme šli do dílny, kde jsme razili 
písmena nebo čísla do plechové destičky. Jako poslední jsme navštívili elektronické oddělení a zkoušeli jsme 
pájení pájkou." Pravidelné návštěvy této školy jsou určitě pro žáky přínosné při jejich budoucí volbě 
povolání. 
 Významnou akcí naší školy se stalo uspořádání školního plesu v polovině měsíce března. Žáci 9. ročníku se 
na plese prezentovali zdařilou polonézou a svižným tanečním překvapením. Pro hosty připravili pěknou 
výzdobu sálu. S přípravou i realizací plesu pomáhali podle potřeby i další žáci. Stranou samozřejmě nezůstali 
ani pracovníci školy. Doufáme, že si ples všichni užili. Svou účastí nás podpořily nejen rodiny některých 
deváťáků, ale také naši bývalí žáci, kteří se přišli na ples pobavit. Výtěžek z této akce bude věnován               
na potřeby našich žáků.  
 Ani družinové děti po celé období nezahálely. Užily 
si vystoupení kouzelníka v tělocvičně naší školy. Ten 
si děti vybíral jako svoje asistenty. Během představení 
si všichni užili spoustu zábavy a obdivovali hrdličku    
i králíka, které kouzelník vykouzlil. Na závěr dětem 
prozradil i některé triky, které při svých vystoupeních 
používá. A protože činnost ve školní družině je 
různorodá, děti trávily čas také bruslením, 
vycházkami do přírody, kreslením na kamínky a jejich 
zdobení ubrouskovou technikou. Začátkem dubna je 
čeká návštěva BONGA, zábavního parku v Brně. 
 Už se všichni těšíme na nadcházející velikonoční 
svátky. Žáci se svými učiteli se budou věnovat tomuto 
tématu ve všech vyučovacích předmětech. Mnozí         
z nich si také odnesou domů výrobky, které jistě 
přispějí k vytvoření příjemné velikonoční atmosféry. 
 O dalších aktivitách našich žáků se můžete 
dozvědět na stránkách naší školy, kde si můžete 
přečíst příspěvky a prohlédnout si fotogalerii naší 
školy. 
 Přejeme všem žákům a rodičům krásné jarní dny 
zalité sluncem. 

 Mgr. Tomáš Vintr a zaměstnanci ZŠ a MŠ Lipovec 
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Každým rokem před svátkem Tří králů 
navštěvujeme s dětmi lipovecký kostel.        
I letos nás 5. ledna v kostele uvítal a milým 
slovem provedl pan farář Pavel Kuchyňa. 
Děti se nejvíc těšily na malého Ježíška, 
kterému přinesly malý dáreček, s radostí si 
zazvonily na zvoneček, s panem farářem si 
prohlédli celý kostel a povídali si například 
o patronce kostela Marii, o třech králích,     
o svatém Václavovi a svátosti křtu. 
Děkujeme panu faráři a těšíme se zase       
za rok. 

Od ledna 2024 je naše mateřská škola 
znovu zapojena do projektu MTU. 

Cílem projektu Malá technická univerzita 
je, co nejdříve a na základě přirozené 
hravosti a poznání světa kolem sebe, 
vzbudit zájem dětí o technické obory. 
Jednotlivé lekce přispívají k rozvoji 
technického vzdělání už u předškolních dětí. 
V úterý 30. ledna proběhla první lekce           
s názvem Stavitel města. Děti podle 
piktogramů poznávaly označení budov, učily 
se, jaké důležité veřejné budovy najdeme   
ve městě a na vesnici. Ve skupinách si 
vytvořily z velkých puzzlů část plánu města, 
kterou společně spojily v jeden celek.            
Z kostek Lega si postavily budovu a umístily 
ji do složeného plánu města a označily ji 
piktogramem. 13. února se děti staly malými 
architekty. Stavěly domy podle plánu             
a vybavily je i nábytkem. Už se těšíme         
na další lekci. 

PTÁČCI V ZIMĚ 
Děti ze třídy Sluníček se v lednu 

prostřednictvím různých her a aktivit 
seznamovaly se životem ptáčků, zejména 
těch, kteří u nás přezimují. V rámci 
polytechnického vzdělávání si pak vyrobily 
dřevěné krmítko, které pověsily do zahrady 
u mateřské školy. V zahradě máme již 
umístěný hmatový chodník a malou 
zahrádku, kde děti pěstují hrášek, bylinky     
a jahody. Nově jsme tu na plot nainstalovali 
„Jarní stezku“ s úkoly pro děti a rodiče. 
Zahrada je přístupná všem. Chodí sem 
pravidelně děti z družiny, odpoledne              
a o víkendu spoluobčané s malými dětmi. 
Těší nás, že Vám zahrada u školky dělá 
radost a děkujeme všem, že neničí, ale           
s radostí využívají možnosti zahrady. 

MŠ LIPOVEC
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KARNEVAL VE ŠKOLCE 
Ve středu 21. února jsme pro děti uspořádali jednu z nejoblíbenějších, nejveselejších a nejbarevnějších akcí 

školního roku – Karneval. Děti kostýmy milují. A moc jim to slušelo. Ve školce jsme měli ten den spoustu 
princezen, Spidermanů, hasičů, policistů, přilétly i berušky, nechyběl Harry Potter a karkulka s košíčkem 
plných dobrot a další úžasné převleky, za které patří maminkám velké poděkování. Soutěžilo se, zpívalo, 

tancovalo, nechyběla promenáda masek a na závěr 
sladká odměna. 

EDUKATIVNĚ-STIMULAČNÍ SKUPINKY 
Skupinky s názvem „ ŠKOLIČKA“ byly v letošním 

školním roce zahájeny 7. listopadu pod vedením 
Blanky Zouharové v mateřské škole první lekcí         
za spoluúčasti rodičů dětí. Pět lekcí děti absolvovaly 
v mateřské škole a dalších pět lekcí probíhalo             
v základní škole s paní učitelkou Karlou Cabalovou. 
12. března proběhla poslední lekce, na které rodiče 
obdrželi informace týkající se zápisu do základní 
školy. Skupinky jsme slavnostně uzavřeli v mateřské 
škole. Děti dostaly za úspěšné absolvování Školičky 
svoje „první vysvědčení“ a malou odměnu.  

Z POHÁDKY DO POHÁDKY 
Pohádky máme ve školce rádi a pohádek není nikdy 

dost. V lednu k nám do školky zavítal pan Macků       
se Zimní pohádkou o zvířátkách. Pan Macků seznámil 
děti se životem zvířat na severním a jižním pólu.        
V únoru přijelo Pohádkové divadlo Sandry Riedlové    
a zahrálo nám příběh černouška, který se vypravil     
do Grónska, aby konečně uviděl sníh. Obě pohádky 
byly veselé i poučné a dětem se velmi líbily. 

Ve třídě Berušek děti vstoupily do projektu 
„Království dobré nálady“, kdy děti pomáhaly 
zachránit princeznu z věčného spánku. Vydaly se      
na dobrodružnou cestu plnou úkolů a nástrah, potkaly 
se s čarodějnicí, hejkalem, vodníkem, polednicí, klekánicí, drakovi opravovaly zuby a s čarodějnicí Elixírou 
uvařily lektvar probuzení a princeznu zachránily. Berušky plnily celý týden všechny úkoly s nadšením            
a odměnou jim byl děkovný dopis s dárečky, které dostaly od krále a královny.
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MOJE KAMARÁDKA KNÍŽKA 
V mateřské škole se snažíme u dětí co nejvíce rozvíjet 

zájem o psanou podobu jazyka, a proto jsme v měsíci 
březnu zařadili téma „Moje kamarádka knížka“. Dětem 
jsme připravili činnosti a hry k tomuto tématu. Děti si 
vyrobily i svou vlastní knížku – kluci tvořili knihy             
o dinosaurech, vesmíru nebo autech, ale měli jsme tu        
i kuchařku, holky zase o princeznách a například Červené 
Karkulce. 

Do tématu jsme se rozhodli zapojit i rodiče a další 
rodinné příslušníky a oslovili jsme je s nápadem, zda by 
našli pohádku, kterou by dětem přišli před spaním 
přečíst.  

Děkujeme rodičům, kteří si na výjimečnou událost 
udělali po obědě chvíli času. Jak bylo vidět, čtení         
před spaním zabíralo, i když u knížky místo paní učitelky 
seděly maminky, tatínkové nebo babičky. Za pár minut 
bylo ve školce ticho. 

PYŽAMOVÝ DEN 
Březen neboli měsíc knihy jsme oslavili další 

povedenou akcí Pyžamovým dnem. Ve čtvrtek 7. března 
přišly děti i paní učitelky do školky oblečeny v pyžamech. 
Děti si přinesly oblíbeného plyšáky a knížky, které jsme si 
představili a společně prohlíželi. Zahráli jsme si různé 
hry a plnili úkoly, zacvičili jsme si, zatancovali a prolézali 
tunelem. Ovšem jako nejlepší děti hodnotily pelíšky         
a bunkry, které jsme si postavili ze židliček, dek                  
a polštářů a v kterých se tak krásně „četlo“. 

VIDA! 
Ve čtvrtek 29. února jsme si s dětmi udělali výlet          

do vzdělávacího centra Vida v Brně. Čekal nás tu výukový 
program „Tanec barev“. Děti se pomocí jednoduchých 
experimentů seznámily s mícháním barev. Učily se 
míchat barvy pomocí světla a vody, což bylo pro děti 
velmi atraktivní. Program dokreslovala relaxační hudba, 
děti pěkně spolupracovaly s lektory a po prohlídce 
dalších expozic z Vidy odjížděly spokojené a plné zážitků. 

HRAVÉ PUTOVÁNÍ 
Rádi s dětmi vyrážíme s batůžky na celodopolední 

tematické vycházky do okolí Lipovce. Ve čtvrtek              
21. března jsme se vydali třešňovou alejí k lesu,             
kde na děti čekaly úkoly s jarní tematikou. Děti například 
určovaly, jaké znají jarní květiny, ve slovech petrklíč         
a pampeliška hledaly ukrytá slova, pojmenovávaly hmyz, 
pozorovaly rašící stromy a na chvíli se na strom 
proměnily. Už se těšíme na další vycházku, na Hledání 
velikonočního pokladu.
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CO NÁS JEŠTĚ ČEKÁ DO KONCE ŠKOLNÍHO ROKU?  
• 26. března celodopolední velikonoční vycházka „Hledání velikonočního pokladu“ 

• 27. března pohádka ve školce Jak si stromy povídají 

• 4. dubna návštěva předškoláků v první třídě základní školy 

• 24. dubna za námi přijede Dan Taraba                   

s pohádkou Šípková Růženka 

• 30. dubna pojedeme do Domu přírody            

na program Putování kapičky vody 

• 9. května přivítáme ve školce všechny rodiče   

a přátele školy na Jarní besídce 

• 16. května Zápis do mateřské školy spojený   

se dnem otevřených dveří 

• 31. května oslavíme Den dětí společně s žáky 

9. třídy základní školy 

• Čekají nás další 4 lekce Malé technické     

univerzity 

• 13. června besídka „Rozloučení s předškoláky“ 

• 21. června se těšíme s předškoláky                  

na přespání ve školce 

Přejeme všem veselé Velikonoce plné jarní 
radostné nálady! 

Za mateřskou školu Bc. Blanka Zouharová 
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9. SKAUTSKÝ ODDÍL LIPOVEC
PRŮBĚH SKAUTSKÉHO ROKU 
Roznášení Betlémského světla  

Tříkrálová sbírka
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 Zahájení zahrádkářského roku proběhlo 
17.2.2024 19. ročníkem koštu slivovice. Připraveno 
bylo 45 vzorků a od mnoha sponzorů bohatá 
tombola. Občerstvení jak na sále tak i v baru.         
V 16. hodin začal košt vzorků slivovice. V 19.30 
proběhlo slosování tombole a vyhlášení vítězů 
koštu. Koštu se zúčastnilo 74 návštěvníků z toho 
38 hlasujících. Na 3. místě Martin Sotolář – ryngle. 
Na 2. místě František Koudelka – směska. A vítěz 
1. místo Zahrádkáři Lipovec – směska. Košt byl 
zakončen hudbou a tancem na sále. 
 Dne 3.3.2024 se konala členská výroční schůze   
v pohostinství u Mrázka. Zhodnoceno bylo období 
minulého raku a zpráva o hospodaření. Proběhlo 
nové hlasování pro volby na rok 2024-2029. 
Hlasovalo se pro volbu členů výboru, volba členů 
kontrolní komise a předsedy. Předseda byl opět 
zvolen Antonín Dvořák. Zvolen byl i delegát           
a zástupce na konferenci US. Byl přijat nový člen 
zahrádkářů. Z bodu usnesení bylo schváleno 
pokračování ve spolupráci s Obecním úřadem, 
zajištění zájezdu, moštování a údržba budovy, 
posezení u burčáku. Na závěr proběhlo 
občerstvení. Naše organizace má k tomuto dni 50 
členů. 
 Na letošní rok připadá 60. výročí založení 
organizace . Os lava proběhne 28 .9 .2024                 
při posezení u burčáku, součásti bude výstava jak 
ovoce a zeleniny, tak drobných řemesel. Jste 
všichni srdečně zváni.  
 Vše dobré a mnoho úspěchů na zahradách přejí 
zahrádkáři.                                                                            

Za výbor ČZS Lipovec Petr Bednařík 

ZAHRÁDKÁŘI LIPOVEC 
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CO SE DĚLO OD ZAČÁTKU ROKU 2024 VE VÁPENÍČKU? 
Začátek každého nového kalendářního roku  bývá ve Vápeníčku spojen s návštěvou ostřílených divadelníků 

z Krásenská. I letos v sobotu 3.2.2024 měli možnost lipovečtí návštěvníci shlédnout úžasné představení        
s názvem Manželský čtyřúhelník na horách. Čtveřice herců, z nichž dva patří přímo do Lipovce, se 
postarala o pořádnou dávku legrace, smíchu a dobré nálady. Nám udělala radost vysoká návštěvnost               
a spokojenost odcházejících diváků. Děkujeme divadelníkům pod vedením paní režisérky Škrobové za stálou 
přízeň, obětavost, se kterou každým rokem nacvičí nové představení a přejeme jim stále dobrý výběr nových 
her. 

Hned o týden později v sobotu 10.2.2024 jsme uspořádali zájezd na muzikál na ledě Pravý Louskáček. 
Akce se konala v Brně  ve Winning Group Areně /Kajot Aréna/. I tato akce byla velmi zdařilá a všem  
učarovalo hlavně bruslařské umění účinkujících. 

Vápeníček se snaží dle zájmu a možností zajišťovat vstupenky na kvalitní představení do brněnských 
divadel. Podařilo se nám navázat velmi dobrou spolupráci s Městským divadlem Brno, s Národním divadlem 
Brno i s Divadlem Bolka Polívky. Vybíráme tituly, o které naši občané projevují zájem, a které jsou také 
chválené ostatními diváky.  

Ve čtvrtek 14. března proto plný autobus vyjel na muzikál Pretty woman na muzikálovou scénu 
městského divadla.   

V době, kdy vyjde toto číslo Zpravodaje, uvidí ti, kteří se přihlásili, úžasné představení DNA v Divadle 
Bolka Polívky. Zde jistě všichni ocení neuvěřitelné herecké umění pana Bolka Polívky a jeho dcery Aničky 
Polívkové. 

V této souvislosti jen podotýkám, že je vždy potřeba se obratem na divadla hlásit, protože rezervace míst je 
většinou jen na krátkou dobu, a pak je potřeba buď vstupenky závazně zakoupit nebo je odhlásit. Vzhledem  
k tomu, že cena vstupenek je dnes poměrně vysoká, nemůžeme kupovat vstupenky bez závazné objednávky. 
Děkujeme za pochopení! 

Mezi naše pravidelné akce patří  sobotní jednodenní zájezdy do termálních lázní v maďarském 
Mosonmagyarovaru. Letos jsme první termín nakonec pro malý zájem neabsolvovali, a tak se poprvé v roce 
2024 jelo 9.3.2024. 

Na další koupání se ještě můžete stále přihlásit. Několik míst je ještě volných na sobotu 6.4.2024, 
27.4.2024  a 25.5.2024. Odjíždí se pravidelně v 5.30 od Stemdu z Lipovce autobusem pana Tesaře. Cena   
550 Kč za dopravu a pojištění. Vstupné si hradí každý sám na místě. Platit lze bez problémů kartou u vstupu  
i v areálu lázní např. na občerstvení.  Využijte nabídky na úžasnou relaxaci v krásně opraveném areálu 
termálních lázní. Zájemci se mohou na tyto akce  přihlásit u Miloslavy Koudelkové, tel. 605780712, email: 
mila.koudelkova@seznam.cz 

Tradiční akcí je pak velikonoční výstava, která letos připadla na sobotu 23.3.2024. Zde návštěvníci vždy 
oceňují příjemnou atmosféru, hezké řemeslné výrobky, širokou nabídku sortimentu a  vynikající občerstvení, 
které připravuje tým paní Helenky Voráčové a své chutné zboží také nabízí Pekárna Kunštát. 

Prodejci si chválí útulnou sokolovnu, která je vždy příjemně vyhřátá, rádi se setkávají s kolegy, kteří          
na naši akci pravidelně přijíždějí. 

 Děkujeme také členkám Svazu tělesně postižených v Lipovci za ochotnou pomoc při organizaci výstavy. 
S velkým předstihem jen sdělujeme, že tradiční vánoční výstava v Lipovci proběhne v sobotu 30.11.2024  

a na sobotu 7.12.2024 na 14.30 se nám podařilo zajistit koncert oblíbené folkové kapely Spirituál kvartet. 
Koncert se uskuteční v místním kostele za podpory pana faráře. 

Další akce teprve plánujeme a také bude záležet na tom, o co budou mít naši spoluobčané zájem. V každém 
případě bychom rádi zachovali tradici výstav, zájezdů do termálních lázní včetně silvestrovského pobytu, 
také vybíráme další divadelní představení. Rádi bychom navštívili např. představení Fichtl, Saturnin, Sluha 
dvou pánů, některý další nový muzikál v Brně nebo zajistili další zajímavý koncert. Chtěli bychom pozvat   
na besedu opět nějakou příjemnou a oblíbenou osobnost.  

Za Spolek Vápeníček Miloslava Koudelková, předsedkyně

VÁPENÍČEK

mailto:mila.koudelkova@seznam.cz
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INFORMACE Z MÍSTNÍ ORGANIZACE SVAZU TĚLESNĚ POSTIŽENÝCH V LIPOVCI 
MO STP Lipovec má v současné době 104 členy – nejvíce jsou zastoupeni občané z Lipovce, Marianína, dále  

z Kulířova, Krasové, Rozstání, Holštejna, Studnic, Kotvrdovic, Blanska a Jedovnic. 
Výbor STP v Lipovci se schází pravidelně  1x v měsíci na domě služeb. Kvitujeme s povděkem, že nám tento 

prostor Obecní úřad Lipovec propůjčuje bezplatně. 
Předsedkyně organizace navštěvuje výborové  schůze a poradní dny  Okresního výboru STP Blansko. 
Organizace tělesně postižených je zaměřena především na osvětovou činnost, pořádání zájezdů, 

rekondičních pobytů a péči o tělesně postižené občany. 
Nové vedení organizace se snaží v těchto činnostech pokračovat a  bude usilovat o to, aby se lidé hlavně 

setkávali, podnikali krátké turistické vycházky, aby jim  byly umožněny ozdravné pobyty k upevnění zdraví, 
ale i vzdělávací programy se zdravotní tematikou. 

Navazujeme i na spolupráci s dalšími organizacemi, které v Lipovci pracují, podle možností zdravotně 
postižených. 

V rámci dobré spolupráce pomohly naše členky při organizaci a provedení  vánoční výstavy v listopadu 2023  
a velikonoční výstavy  v březnu 2024 v Lipovci, kterou pořádá již spoustu let Spolek Vápeníček. 

Ve čtvrtek 7. března jsme absolvovali půldenní zájezd na výstavu kamélií do Rájce- Jestřebí. Dopravu nám 
zajistil pan Rudolf Kuchař a ti, kteří se akce zúčastnili, měli možnost prohlédnout si  celou kolekci kamélií       
v rájeckém zámku s průvodcem a posléze si projít  skleníky u zámku. Kamélie byly opravdu nádherně 
naaranžované a v prostředí historických interiérů  zámku krásně vynikly. 

Po prohlídkách jsme zajeli do Blanska, kde si mohli všichni buď nakoupit nebo se občerstvit. Nikdo domů 
nespěchal, protože se nabízel čas příjemně strávený s přáteli. Děkujeme panu Kuchařovi za bezpečnou              
a ochotnou jízdu. 

V neděli 17. března proběhla v Restauraci U Mrázka výroční členská schůze MO tělesně postižených                
v Lipovci.  Zde byla zhodnocena činnost v uplynulém kalendářním roce a členové se dozvěděli, jaké plány má 
organizace na rok 2024. Mimo jiné byli členové informováni o možnosti  zapůjčení kompenzačních pomůcek -  
elektrické vozíky, polohovací postele, obyčejné vozíky, berle, chodítka...Tyto pomůcky je možné zajistit            
z okresní organizace Blansko. V případě potřeby se mohou členové obrátit na členky výboru naší organizace. 
Děkujeme také panu Mrázkovi za zajištění výborného občerstvení a obsluhy v restauraci. 

Ve čtvrtek 21. března 2024  se uskutečnil nákupní zájezd do Polska -  Kudowa Zdroj.  Před Vánocemi jsme 
uspořádali tento zájezd poprvé, a protože členové projevili zájem o opakování, zajistili jsme tedy nyní        
před Velikonocemi tuto akci znovu. 

V nejbližší době nás čeká přednáška s lékařkami MUDr. Alenou Dvořákovou a MUDr. Andreou Molnárovou 
na téma covid a jeho následky, očkování, prevence. Paní doktorky rády zodpoví i další otázky z lékařského 
oboru. Kdo bude mít zájem, může přijít v pátek 5. dubna v 18 hodin do Restaurace U Mrázka. 

Dále připravujeme zájezd do jarní Kroměříže na výstavu Floria 2024. Zvolili jsme termín -  středa 1. května 
(státní svátek). Pojedeme autobusem pana Tesaře s odjezdem v 7.30 z Lipovce. Cena autobusu pro členy STP 
200,-, pro nečleny 250,-. Vstupné zaplatí MO STP Lipovec. Součástí výstavy je i kulturní program- dopoledne 
od 10 – 11.30 Kateřina Sklenářová a od 13 – 14.30  The People. 

S předstihem informujeme o přípravě jednodenního zájezd do Kunštátu na Svátky řemesel a koní. 
Akce se koná v Panské zahradě vsobotu  8. června 2024. 

 Součástí je velmi bohatý kulturní program, který probíhá celý den. K dispozici je lákavé občerstvení, dílny 
pro děti i dospělé, spousta řemeslných stánků. Uvidíte nádherná vystoupení koní, šermířská vystoupení,  
ukázky zajímavých řemesel. Není to hrnčířský jarmark - ten bývá až v září. Toto je skutečně bohatý den plný 
programu, zážitků a prožitků. 

                                

 STP LIPOVEC
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Od jara budeme pořádat pravidelné půldenní vycházky do okolí. Organizaci budou mít na starosti p. Helenka 
Voráčová a  p. Jitka Žáková. 

19.3. Holštejn -   lesní studánka.  Sraz ve 12. 00 u STEMD.  
27.3. Cyklostezkou z Kotvrdovic do Jedovnic.   Sraz  ve 12.35  zastávka u Plaváčka. 
9.4 . Sloup procházka k bledulím. Odjezd autobusem od školy v  8.35, příjezd v 15.30 na točnu.  
24.4. Rudické  propadání.  Odjezd zastávka Plaváček  ve 12.35.             
Vycházky jsme naplánovali na dva měsíce a podle ohlasu budeme pokračovat. 
V případě změny ( nepřízeň počasí...) to necháme vyhlásit obecním rozhlasem. 

Dovolujeme si pozvat naše občany i na nejbližší akce MO STP Ostrov u Macochy:  
23.3.2024 Zájezd do Hustopečí na Mandloňový jarmark 
                  Cena 250,- senioři,  350,- ostatní.  
                 Odjezd autobusu v 9 h z Ostrova 

1.4.2024  Představení Senior Bio v kině v Blansku - Matka v trapu 
                 Cena 100,- senioři,  200,- ostatní 
               Autobus pojede v 16.15 z Ostrova 

Při větším počtu účastníků samozřejmě zajistíme autobus do Vaší obce.  
Petra Škvařilová, předseda STP Ostrov u Macochy 156, tel. 777 298 913 

Závěrem příspěvku si dovolujeme poděkovat OÚ Lipovec a OÚ Kulířov za sponzorský dar a dotaci naší místní 
organizaci STP.  Velice si této pomoci vážíme, protože nám umožní uspořádat více akcí pro naše spoluobčany. 

Zároveň se obracíme na ty, kteří nejsou našimi členy a chtěli by do naší organizace patřit, že se mohou 
kdykoliv přihlásit u některé z členek výboru STP. Členem se může stát každý občan, nemusí mít žádné 
zdravotní omezení, ale chce se do naší organizace zapojit. 

                       Mgr. Jaroslava Školařová, předsedkyně MO STP Lipovec 
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Sobota 10. února 2024 patř i la tradičnímu lipoveckému 
masopustnímu průvodu, který každoročně pořádá Český svaz žen. 
Musíme uznat, že letošní Ostatky byly výjimečně prosluněné a teploty 
trhaly rekordy. Před obecním úřadem se při sobotním ránu sešlo 
neuvěřitelných 45 masek a věříme, že na tom mělo velký podíl právě 
slibované počasí, které přesvědčilo i poslední rozvážlivce, kteří váhali, 
zda se do masopustního reje přidat či vynechat. Pod maskami                 
a kostýmy se skrývali naši spoluobčané všech věkových kategorií,          
od školčátek po šedesátníky a nechybělo ani malé kuřátko, které byď se 

sotva naučilo chodit, už se s rodiči 
a kočárkem v záloze přidalo          
do průvodu. Mezi účastníky 
nemohly chybět léty prověřené 
masky, jako je vodník, klaun, 
čarodějka, indiáni, šmoulové           
a tradiční plyšová zvířátka, ale 
přidalo se i spousty nových 
k o s t ýmů j a k o j s o u p i r á t i , 
princezny, zombíci či viking. Celý průvod jako již tradičně doprovázela 
desetičlenná dechová kapela pana Krále, která se postarala o skvělou 
atmosféru. Atmosféru celého dne samozřejmě dotváříte hlavně vy, občané 
Lipovce, kteří se o nás po celý den nádherně staráte a patří vám proto 
velký dík za připravené 
občerstvení . Sobotní 
pozdní odpoledne jsme 

jako již tradičně zakončili v domu služeb, kde pro nás 
závěrečné posezení s občerstvením připravily členky ČSŽ.    
Za výborný gulášek děkujeme paní Heleně Voráčové                 
a za vzornou obsluhu paní Jarce Jíravové. Velké díky patří paní 
Šárce Kučerové, která je hlavní pořadatelkou akce včetně 
zajištění nových kostýmů a údržby stávajících. Poděkování 
patří také pánům řidičům, organizátorům a sponzorům           
a v neposlední řadě všem maskám.  

Jaroslava Kuchařová, předsedkyně ČSŽ v Lipovci                           

 ČESKÝ SVAZ ŽEN LIPOVEC
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HODNOCENÍ PODZIMNÍ ČÁSTI SOUTĚŽNÍHO ROČNÍKU 2023/24 
Chtěl bych Vás v krátkosti informovat o přípravě mužstva mužů na jarní část sezóny 2023-2024. 
Družstvo mužů zahájilo zimní přípravu v pátek 2. února pod vedením trenéra Petra Mrázka ml. společně     

s asistentem trenéra Stanislava Marušáka. Tréninky probíhaly 2x týdně a to v úterý v Lipovci, kde se nabírala 
fyzická připravenost během po místních komunikací a ve čtvrtek, kdy družstvo zajíždělo k tréninkové 
jednotce na umělou trávu do Habrůvky. Tento trénink byl zaměřen na zdokonalení herních činnosti s míčem.  

Dne 11. února odehrálo první přípravné 
utkání na umělé trávě v Blansku proti týmu 
Kořence, který hraje o jednu třídu níže, a to 
3.třídu. Výsledek 6:1 byl pro náš tým dobrým 
odrazovým můstkem pro další část zimní 
přípravy. O týden později náš tým odehrál 
druhé přípravné utkání. V Brně na umělé právě 
SK Řečkovice proti poslednímu týmu 1.A třidy 
Jihomoravského kraje SK Slovanu Brno                 
s výsledkem 6:1 pro tým soupeře. V tomto 
utkání se projevil celkově lepší herní výkon 
soupeře, který hraje v dvě třídy vyšší soutěž      
a to zejména v produktivitě zakončení 
vyložených akcí. 

Ve čtvrtek 29.2. odjelo mužstvo nabrat 
fyzickou i psychickou pohodu na soustředění do Luhačovic.     
V rámci soustředění byla odehrána dvě utkání, a to                    
v Luhačovicích s domácím týmem hrající krajský přebor         
ve Zlínském kraji. Utkání skončilo jasnou výhrou domácího 
týmu v poměru 6:1. Utkání se v prvním poločase odehrálo     
ve velmi vysokém nasazení. To stálo naše hráče hodně 
fyzických sil, které pak scházely v závěru druhého poločase,  
ve kterém domácí tým využil únavy našich hráčů, kteří již 
před utkáním měli v nohou dopolední trénink, v podobě dvou 
koleček kolem Luhačovické přehrady a odpoledního tréninku  
s výběhem členitého terénu kolem penzionu U Hráze,             
ve které bylo naše mužstvo ubytováno. Druhé utkání bylo 
odehráno v neděli 3.3. při zpáteční cestě ze soustředění         
ve Vyškově. Náš tým prověřilo ambiciózní mužstvo                  
ze Slavíkovic, které hraje stejnou soutěž jako náš tým a to 
okresní přebor- na Vyškovsku. Výhra 4:3 potvrdila dobrou           
a poctivou práci celého týmu. 

Následný víkend 10.3. byl sehrán atraktivní přípravný zápas na travnatém hřišti v Rudici proti domácímu 
týmu. Náš tým favorizovaný domácí celek hrající 1.B třídu přehrál ve všech činnostech a zaslouženě zvítězil 
3:1. Generálku na jarní část sezóny naše mužstvo odehrálo opět na umělce ve Vyškově proti mužstvu 
Určice ,,B“ hrající okresní přebor na Prostějovsku s výsledkem 4:0. V tomto utkání náš tým zúročil zimní 
přípravu a hlavně proměnil šance, které si během utkání vypracoval. 

Zimní změny: 
Přišel: Adam Pernica –  přestup z Vilémovic 

Odešel: Kryštof Jírava – přestup do RDR akademie               
Na závěr bych chtěl poděkovat všem lidem, kteří se podílejí na chodu klubu a převážně na přípravě 

jednotlivých družstev. Přeji všem týmům mnoho úspěchů v jarních mistrovských zápasech a tímto bych 
chtěl pozvat všechny příznivce kopané k podpoře a povzbuzení všech hráčů reprezentujících náš klub a také 
obec Lipovec. 

Starosta TJ a SK Sokol Lipovec Zouhar Vojtěch ml.     

SK SOKOL LIPOVEC
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Nový rok 2024 jsme zahájili hned v prvním lednovém týdnu pravidelným cvičením dětí s maminkami          
a herničkou pro veřejnost.  

Cvičíme pravidelně v: 
• úterý   9:30 – 10:30  cvičení dětí 2-3 roky 
• středa   9:30 – 11:00  herna pro veřejnost 
• čtvrtek  9:00 – 10:00  cvičení dětí 1-2 roky 
      16:00 – 17:00   cvičení dětí 3-6 let 

Poslední den v lednu jsme po loňském 
úspěchu uspořádali barevnou stezku v aleji      
za sokolovnou. Na děti čekala cesta nasvícená 
balonky, a aby se děti nebály, dostaly i svítící 
náramek. Kdo byl odvážný, došel až do cíle, 
nebál se chytit do zavřené krabice a po hmatu 
poznat věci, které v ní byly, dostal v cíli 
s ladkou odměnu. I když nás počasí                  
do poslední chvíle napínalo a ještě hodinu 
před začátkem akce pršelo, přišlo nakonec 
dětí hodně, a za   to moc děkujeme.   

O jarních prázdninách jsme využili toho,    
že byly děti doma, a vyrazili na výlet 
autobusem do zábavního centra Šmoulíkov     
v Prostějově. Celé centrum jsme měli jen sami 
pro sebe a tak si děti mohly užít všeho 
naplno… skluzavky, trampolíny, houpačky ani 
míčky neměly chvíli klidu. Kolem 13 hod jsme 
se unaveni, ale spokojeni v pořádku vrátili 
domů.  

O prázdninách se konala i pravidelná 
hernička a účast maminek a dětí byla velmi 
vysoká.  

Závěrem bychom Vás rádi pozvali na tradiční 
bazárek jarního a letního oblečení, který se 
bude konat v sobotu 6.4.2024 od 9 do 12 hod   
v místní sokolovně. K prodeji bude nejen 
oblečení pro děti, ale i hračky, dětské knihy, 
hry a další vybavení a potřeby pro děti              
a těhotné maminky (viz. plakát).  

Koncem dubna plánujeme pro dě t i 
čarodějnické odpoledne, bližší informace 
budou zveřejněny na nástěnce v průmyslové 
prodejně STEMD a na FB MC Paleček, Lipovec. 

Opět se obracíme na maminky malých dětí, 
které by nám chtěly pomoci s provozem 
mateřského centra. Jednalo by se o pomoc                
s cvičením dětí, občasnou pomoc s hernou                           
a j e d n o r á z o v ým i a k c e m i ( b a z á r e k ,   
čarodějnice,…). V případě zájmu nebo dotazů 
se nebojte ozvat, děkujeme.

MC VESELÝ PALEČEK LIPOVEC
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MLADÍ HASIČI 
 Každé pondělí v 17:00 probíhají schůzky mladých hasičů. Od září došlo ke změně pravidel soutěží mladých 
hasičů: kromě uzlů, technických a topografických značek, zdravovědy, se děti nově učí například poznávat 
stromy, stopy zvířat, rostliny, chování v nebezpečných situacích... 

ZÁSAHOVÁ JEDNOTKA 
 Jádro zásahové jednotky tvoří 18 členů, kteří jsou následovně proškoleni: 
  - velitel družstva - 3 hasiči, 
  - strojník - 10 hasičů, 
  - nositel dýchací techniky - 11 hasičů, 
  - základy zdravotnických znalostí - 10 hasičů, 
  - obsluha motorové pily - 6 hasičů, 
  - technik - 1 hasič.  

Jednotka v roce 2023 vyjížděla celkem k 9 výjezdům, z toho 3x se jednalo o spadený strom, 2x požár,         
2x technická pomoc s otevřením domu, 1x odstranění vosího hnízda, 1x odklízení následků po přívalovém 
dešti. V rámci ostatních činností byly káceny stromy napadené kůrovcem po obci.   

Co se týče investic do vybavení, pořídili jsme materiál za více než 80 tisíc korun - zdravotní batoh, dva 
nové zásahové obleky, zásahové helmy, hasičská trika, příslušenství k autonavijáku aj. 

Vedení obce se povedlo získat bezúplatným převodem cisternu MAN od Hasičského záchranného sboru 
Jihomoravského kraje. V rámci brigád jsme provedli servis auta a nástavby včetně úprav úložných prostorů 
na míru našeho vybavení. Momentálně jdou úpravy do finále, následně proběhne seznámení s obsluhou 
automobilu a čerpadla, strojníci absolvují kondiční jízdy a automobil bude možné zařadit do výjezdu 
(současná cisterna Škoda 706 RTHP má stáří 50 let). 

V letošním roce jsme prozatím zaznamenali 2 výjezdy: 8.1. na odstranění spadeného stromu a 12.1.          
na požár osobního automobilu. 

KULTURNÍ ČINNOST 
V pátek 26.1.2024 jsme uspořádali tradiční hasičský ples, letos jsme se společně podívali na karneval        

do Benátek.   

Ve spolupráci s obcí letos opět připravujeme Dřevosochání, tentokrát v termínu od 19.6. do 22.6.2024. 
Podrobný program zvěřejníme před akcí, program bude podobný jako loni, tzn. od středy začne vyřezávání, 
dopoledne ve čtvrtek a pátek program pro děti, odpoledne ukázky techniky značek Stihl, Echo, Makita, 
Oregon. V sobotu dopoledne na hřišti proběhne soutěž mladých hasičů v požárním útoku, po obědě vernisáž 
vyřezaných soch a vše zakončí Hasiči na grilu. Mimo to je v sobotu na programu soutěž ve speedcarvingu - 
vyřezání sochy za 1 hodinu. Dřevo na nové sochy již bylo pokáceno a čeká na to, až je řezbáři svojí šikovností 
přemění na krásné sochy. Letos bude řezbářů v akci o 2 víc, celkem tedy 7. Všichni jste srdečně zváni!

SDH LIPOVEC
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Lipovečtí jubilanti, kteří dali souhlas se zveřejněním výročí: ČERVENEC - PROSINEC  2024 

Paní Marie Ševčíková,  Lipovec 249     70 let   Paní Františka Kučerová, Lipovec 75        91 let 
Pan Vlastimil Grim, Lipovec 278      75 let   Paní Bronislava Kratochvílová,  Lipovec 236    87 let 
Paní Eva Ševčíková, Lipovec 113      81 let 

Manželé Marie a Jaroslav Sládkovi, Lipovec 266  55. výročí uzavření manželství (smaragdová svatba) 

SRDEČNĚ GRATULUJEME A PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ! 

 V případě zájmu o zveřejnění v některém z dalších čísel zpravodaje se, prosím, ozvěte na e-mail: 
zpravodaj@lipovec.cz, případně se osobně zastavte na obecním úřadě. 

POHYB OBYVATEL V OBCI LIPOVEC A OSADĚ MARIANÍN V ROCE 2023 
Počet obyvatel obce Lipovec + osada Marianín k 31.12.2022     1190 občanů 

V průběhu roku 2023 se: 
- přihlásilo k trvalému pobytu v obci    18 občanů 
- odhlásilo z trvalého pobytu v obci    22 občanů 
- narodilo                    13 dětí 
- zemřelo                   14 občanů 

Počet obyvatel k 31.12.2023 v obci Lipovec + osada Marianín    1185 občanů 

TERMÍNY SBĚRU ODPADŮ 2024 
Každoročně provádíme sběr pneumatik a velkoobjemového odpadu. Termíny pro letošní rok:    
                                                                                               

• pneumatiky - 13.4.2024 8:00 - 15:00 (obecní areál pod obcí), 

• velkoobjemový kontejner - 19.4.2024 15:00 - 19:00, 20.4.2024 8:00 - 15:00 (obecní areál pod obcí), 

• velkoobjemový kontejner - 23.8.2024 15:00 - 19:00, 24.8.2024 8:00 - 15:00 (obecní areál pod obcí). 

PROVOZ KNIHOVNY BĚHEM REKONSTRUKCE 
Sdělujeme občanům, že knihovna v Lipovci v budově školy je po dobu rekonstrukce uzavřena. V případě 
potřeby zapůjčení některých knih kontaktujte přímo paní Jarmilu Eliskovou na telefonu 721 126 724. 

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

mailto:zpravodaj@lipovec.cz
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ROZPIS STOMATOLOGICKÉ LSPP - OKRES BLANSKO 
(služba je sloužena od 8:00 do 13:00) 

Duben    
1.4.   MUDr. Ševčíková Bohdana      Blansko, Svitavská 1A           516 416 386 
6.4.   MUDr. Paděrová Miroslava      Šebetov, 117                 516 465 452 
7.4.    MUDr. Paulíčková Jarmila       Černá Hora, Zdrav. středisko       725 415 615 
13.4.   MUDr. Pernicová Libuše        Boskovice, Růžové nám. 2458/16      774 177 804 
14.4.   MDDr. Potůček Jiří           Blansko, Pražská 2394/1b         516 419 538 
20.4.   MDDr. Prachařová Iva         Poliklinika Blansko, Sadová 33      725 906 610 
21.4.   MUDr. Roth Pavel           Ostrov, Zdrav. středisko          516 444 326 
27.4.   MUDr. Roubalová Veronika      Černá Hora, Zdrav. středisko       723 184 842 
28.4.   MUDr. Semrádová Danuše       Sloup, Zemspol, 221            516 435 203 

Květen    
1.5.   MDDr. Soldmann Martin       Lomnice, Tišnovská 80          549 450 128 
4.5.   MUDr. Řehořek Tomáš Poliklinika   Blansko, Sadová 33             516 488 453 
5.5.   MUDr. Řehořek (MUDr. Řehořková)  Poliklinika Blansko, Sadová 33      516 488 453 
8.5.   MUDr. Sládek Jiří             Velké Opatovice, Mládežnická 492    516 477 319 
11.5.   MDDr. Stibor Jan            Lomnice, Tišnovská 80          549 450 128 
12.5.   MDDr. Soukupová Dominika     Boskovice, Lidická 936/8         731 074 479 
18.5.   MUDr. Staňková Vlasta        Jedovnice, Zdrav. středisko        516 442 726 
19.5.   MUDr. Soldmannová Svatava     Lomnice, Tišnovská 80          549 450 128 
25.5.   MUDr. Stojanov Milan         Blansko, B. Němcové 1222/15       605 184 479 
26.5.   MDDr. Strážnická Anna        Boskovice, Lidická 936/8         734 231 260 
   
  
Červen    
1.6.   MDDr. Suchánková Barbora      Letovice, Masarykovo nám. 162/38    792 325 591 
2.6.   MUDr. Ševčík Štěpán Poliklinika    Blansko, Sadová 33             516 488 454 
8.6.   MUDr. Ševčíková Radomíra       Poliklinika Blansko, Sadová 33      516 488 454 
9.6.   MUDr. Padalík Karel          Boskovice, Nemocnice Boskovice     516 491 263 
15.6.   MDDr. Šínová Zuzana         Knínice u Boskovic, 330          774 844 735 
16.6.   MDDr. Šméralová Kristýna      Boskovice, Lidická 936/8         731 074 479 
22.6.   MUDr. Štrajtová Jana         Černá Hora, Zdrav. středisko       608 220 806 
23.6.   MUDr. Šumberová Ludmila      Lysice, Komenského 429          516 472 227 
29.6.   MUDr. Švendová Zdena        Křtiny, Zdrav. středisko          516 439 404 
30.6.   MUDr. Tomášková Barbora      Blansko, Pražská 2394/1b         734 177 800 

Mimo výše uvedenou dobu je služba zajištěna v Úrazové nemocnici Brno, Ponávka 6, tel.: 545 538 111,         
ve všední  dny je služba zajišťována od 18:00 do 24:00. O sobotách, nedělích a svátcích od 8:00 do 20:00.
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